
 

Tillgänglighetsrådet 

Protokoll 
Sida 
1(6) 

Sammanträdesdatum 
2023-05-30 

 

 

  
 

 
Justerares signaturer Utdragsbestyrkande 
  

 

Plats och tid Sammanträdesrum Salen, Alvesta kommunhus, Centralplan 1, Alvesta tisdagen den  
30 maj kl 15:00 – 16:45 
 
 

 
Paragrafer 

 
§§ 10 - 18 

 

Beslutande Thomas Haraldsson (C), ordförande och representant från kommunstyrelsen 
Lars-Olof Petersson (S), omsorgsnämnden 
Åke Johansson (KD), nämnden för arbete och lärande 
Andreas Ejderland (M), kultur- och fritidsnämnden 
Tomas Öhling (M), samhällsbyggnadsnämnden ersätter Linda Gustavsson (S)  

 

Representanter från 
referensgruppen 

Helén Gustavsson, SRF  
Monica Pihl, HRF 
Charlotte Bengtsson, FUB 
Lena Johansson, REUM 
Tommy Bolander, NEURO 
Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung 
 

 

Övriga närvarande Ulrika Bengtsson, nämndsekreterare 
Gunnar Näsström Hopstadius, trafiktekniker 
Anneli Loberg, förvaltningschef omsorgsförvaltningen 
Lars Engborg, fastighetschef/vVD AllboHus Fastighets AB § 15 
 
 

 

  

Justeringens tid och plats  
Ordförande justerar protokollet inom två veckor från sammanträdesdatum, därefter översänds protokollet till justeraren per 
 
   
post för justering. 
Utsedd att justera: Lena Johansson, REUM 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

  
 Ulrika Bengtsson  

 Ordförande 
  

 Thomas Haraldsson (C)   

 Justerare 
  

 Lena Johansson, REUM  
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KTR § 10 

Mötet öppnas 
Ordförande Thomas Haraldsson (C) hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat.   

 

KTR § 11 

Närvaro 
Närvarande ledamöter, representanter från referensgruppen och övriga 
närvarande, se sida 1 i protokollet. 

 

KTR § 12 

Val för justering 
Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om Lena Johansson, REUM, kan utses som 
justerare av sammanträdets protokoll.  
 
Beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar att utse Lena Johansson, REUM, som justerare.  

 

KTR § 13 

Godkännande av dagordning 
Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om dagordningen kan godkännas: 

1. Mötet öppnas 

2. Närvaro 

3. Val för justering 

4. Godkännande av dagordning 

5. Aktuellt från nämnderna 

6. Information om den nya multiarenan i Alvesta tätort 

7. Referensgruppens ärenden 

8. Övriga ärenden 

9. Sammanträdet avslutas 

 

Beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar att godkänna dagordningen i enlighet med 
ordförandens förslag.  
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KTR § 14 

Aktuellt från nämnderna 
Ledamöterna från nämnderna informerar tillgänglighetsrådet om aktuella frågor i 
respektive nämnd som kan vara av intresse för tillgänglighetsrådet.  

Lars-Olof Petersson – omsorgsnämnden 
Lars-Olof Petersson informerar bland annat om: 

- Verksamhetschef Lucas Herngren är föräldraledig till årsskiftet 2023/2024. 
- Det nya LSS-boendet planeras till Hallska maden, förhoppningsvis kommer 

byggnationen i gång under 2024. 
- Mötesplatsen på Hjortsbergavägen är öppnad. 
- Lunnabackens trygghetsboende är klart och det finns några lediga 

lägenheter kvar. 
- Utbildning för hörselombud kommer att genomföras i juni månad. 
- Tingsbackens trygghetsboende kommer att byggas, dock finns inget 

startbesked än men ambition är att det ska vara klart 2026. 
- Under semesterperioden finns krav på att 50 % av personalen är ordinarie 

personal. 

Tomas Öhling – samhällsbyggnadsnämnden  
Tomas Öhling informerar bland annat om:  

- Antalet parkeringsplatser i centrum påverkas om/när grusplanen vid Folket 
Hus ska bebyggas.  

- Detaljplan Spåningslanda 3:3 är godkänd. 
- Etapp 4 i Spåningslanda, ovanför Skogskyrkogården, planeras med eventuell 

ny med förskola och skola. 
- Ny busshållplats och laddstation byggs i Torpsbruk. 
- En eventuell renovering av Prästängskolan är under utredning. 

Andreas Ejderland – kultur- och fritidsnämnden 
Andreas Ejderland informerar bland annat om: 

- Kultur- och fritidsnämnden har fattat beslut om lokalisering av skatepark i 
Alvesta tätort för vidare hantering i kommunstyrelsen. 

- Kulturbussen har levererats och är invigd. 
- Alvesta Tennisklubb har invigt sin utomhusanläggning med padel- och 

tennisbanor 
- Länsstyrelsen i Kronobergs län har fattat beslut om 

byggnadsminnesförklaring av träläktaren på Virdavallen. 
- Diskussioner förs kring Virdavallen samt ishallens status. 
- Det pågår en renovering i Virda Bad och Sportcenter efter en vattenskada 

och entrén till anläggningen är flyttad på grund av byggnationen av den nya 
multiarenan. 

Åke Johansson – nämnden för arbete och lärande: 
Det finns inga aktuella frågor att redogöra för från nämnden för arbete och lärande. 
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KTR § 15 

Information om den nya multiarenan i Alvesta tätort 
Lars Engborg, fastighetschef/vVD AllboHus Fastighets AB, informerar 
tillgänglighetsrådet om den nya kultur- och sportarenan i Alvesta tätort. Kultur- och 
sportarenan kommer att innehålla sporthall med läktare, café/entré, kulturbox och 
multiträningslokal och omfatta 2 800 kvm. Ambitionen är att multiarenan ska vara 
klar till skolstarten höstterminen 2024, eller så snart som möjligt därefter. 

 

KTR § 16 

Referensgruppens ärenden 
Till dagens möte har det inkommit frågor och synpunkter från FSDB, REUM, HRF 
och FUB: 

1. Får de personer som utför olika arbetsuppgifter för diverse företag inom 
dagligverksam någon extra lön utöver ersättningen från Försäkringskassan? 
Antar att företagen får betala för utförd tjänst, vad går vinsten till? (FSDB) 
Lars-Olof Petersson och Anneli Loberg besvarar frågan: Daglig verksamhet är 
ett beslut om stöd enligt LSS och det utgår endast habiliteringsersättning. År 
2023 är habiliteringsersättningen 100 kr per heldag eller 68 kr per halvdag. 

2. Hur många avslag har gjorts på LSS-ansökningar? Vilka personkretsar avslås? 
(FSDB) 
Annelie Loberg besvarar frågan: Det är inte många ansökningar som avslås. 
Avslag blir i stort sett bara aktuellt om personen i fråga inte tillhör en av 
personkretsarna eller inte uppfyller kravet om varaktigt behov av hjälp.  

3. Hur följs det upp att beviljade insatser verkligen blir verkställda (LSS, hemtjänst 
och boendestöd)? (FSDB) 
Annelie Loberg besvarar frågan: Handläggarna har ett ansvar att följa upp i 
verksamhetssystemet huruvida beslut har verkställts eller inte. 

4. Utför servicegruppen samma tjänster som hemtjänsten? Vilka krav ställs på 
personalen? (FSDB) 
Annelie Loberg besvarar frågan: Servicegruppen utför enbart service såsom 
städ, tvätt och inköp.  

5. Reumatikerna i Alvesta föreslår att det i Virda Bad och Sportcenter ska vara ett 
fast pris för föreningar vid hyra av varmvattenbassängen även med lån av TV 
med instruktioner för vattengympa. Idag betalas ett tillägg på 20 kr per person 
vid lån av TV med instruktioner. (Reumatikerna) 
Andreas Ejderland besvarar frågan: Det finns licenser och kostnader för de 
instruktioner som ges, det är anledningen till att det tillkommer en kostnad för 
hyra av TV:n. Andreas tar med sig frågan om fast pris för hyra av TV, istället för 
avgift per person när en förening hyr bassängen. Återkoppling sker vid 
tillgänglighetsrådets nästa sammanträde. 
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6. Har det kommit något bidrag från staten till Funktionshinderrörelsen? (HRF) 
Thomas Haraldsson besvarar frågan: Det har inte kommit något riktat 
statsbidrag till Funktionshinderrörelsen. 

7. Vid regionens träff angående ”Vilken framtid vill vi ha i Kronoberg 2035” den 29 
mars på Konserthuset i Växjö fungerade inte workshoparna tillfredsställande 
för de med funktionshinder. Viktigt att påminna om att de med hörselskada och 
synnedsättning måste kunna delta vid dessa arrangemang. (HRF) 
Thomas Haraldsson besvarar frågan: Kommunen får göra ett medskick till 
regionen att det är viktigt att tänka på att alla ska kunna delta i arrangemangen 
samt att funktionshinderorganisationerna bör delges/remitteras vid 
upprättande av eventuella planer. 

8. Hur långt har planeringen av nya LSS-boendet kommit? (FUB) 
Lars-Olof Petersson besvarar frågan: Det kommer att byggas ett serviceboende 
på Hallska maden med 12 platser som ska vara klart 2025. 
Handikappföreningarna kommer att ges möjlighet att inkomma med 
synpunkter. 

9. I omsorgsnämndens verksamhetsplan för 2023 står det att man satsar 200 000 
kr för en bättre fritid inom LSS. Vad har gjorts och vad ska göras? (FUB) 
Lars-Olof Petersson och Anneli Loberg besvarar frågan: Det har anställts en 
fritidssamordnare på 50 % och dennes lön är del av satsningen. Utöver det kan 
verksamheten återigen erbjuda aktiviteter som av olika anledningar fått vila 
under en period. Exempel på fritidsaktiviteter inom LSS är Kamratträffen, Lilla 
kamratträffen, Kompisträffen, bowling, disko med pizzabuffé, Alvestaruset i 
Hagaparken, jul- och påskpyssel, sommarfest med underhållning och 
allsångskväll. Det planeras även för en kabaré till hösten, och eventuellt 
innebandygupp och målar- eller matlagningskurs. 

10. Vad har omsorgstagarna inom funktionsstöd för möjlighet till motion? Vem 
ansvarar för att de får behovet tillgodosett? (FUB) 

Lars-Olof Petersson besvarar frågan: Omsorgstagarna har stort utrymme för 
motion både under sin dagliga verksamhet och under fritiden. Det finns bland 
annat sju parcyklar, möjlighet till ridning, bad, gym, promenader, padel, 
friidrott, innebandy och fotboll. I gymnastiksal på Dagcenter finns sittcykel, 
medicinbollar, Easystand, springcykel, motionscykel, gåband och bowling. 
Rehabassistent från habiliteringen i Växjö upprättar träningsprogram efter den 
enskildes behov. Till hösten kommer rehabassistenten att ersättas av en 
hälsopedagog. 

 
KTR § 17 

Övriga ärenden 
Under sammanträdet noteras följande övriga frågor: 

Det framkommer önskemål av representanterna från 
funktionshinderorganisationerna att inkomna frågor ska tillsändas alla 
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representanter före sammanträdet. Bestämmer att frågor inkomna till kommunen 
innan kallelsen distribueras i fortsättningen kommer att biläggas kallelsen. 

På Värendsgatan i närheten av Willys i Alvesta hänger det stora buskar ut på 
trottoaren och på Trädgårdsgatan i Alvesta sticker det ut grenar över trottoar/väg. 
Gunnar Näsström Hopstadius tar med sig informationen till 
samhällsbyggnadsförvaltningen för åtgärd och upplyser om att samhällsbyggnaden 
är tacksam om allmänheten hör av sig till Kontaktcenter med denna typ av 
information. 

En trafikmätare vid övergångstället på Värnamovägen vid Gärdesvägen-Hagaparken 
som mäter hastighet, antal fordon och tidpunkt visar på något för höga hastigheter, 
men inget alarmerande. 

Lars-Olof Petersson återkopplar till FUB vad de 80 000 kr som verksamheten erhöll 
efter att omsorgstagare inom LSS medverkat i kabaré tillsammans med Svenska 
kyrkan. 

Vårdcentralen i Moheda stänger vecka 25-32. 

 

KTR § 18 

Sammanträdet avslutas  
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